

DOI: 10.18572/2072-4438-2022-1-38-40

**Рецензия на диссертацию П.В. Эзрохина «Теоретические и прикладные проблемы оперативно-розыскной деятельности подразделений уголовного розыска по противодействию организованной преступности» на соискание ученой степени доктора юридических наук по специальности 12.00.12 — Криминалистика; судебно-экспертная деятельность; оперативно-розыскная деятельность**

**Омелин Виктор Николаевич,**  
главный научный сотрудник НИЦ-3 Научно-исследовательского института Федеральной службы исполнения наказаний (ФКУ НИИ ФСИН России), доктор юридических наук, профессор

E-mail: v.omelin@mail.ru

В рецензии на докторскую диссертацию П.В. Эзрохина по теме «Теоретические и прикладные проблемы оперативно-розыскной деятельности подразделений уголовного розыска по противодействию организованной преступности» проведена научная оценка актуальности темы диссертационного исследования, определены научная новизна, положения, выносимые на защиту, предложения по совершенствованию нормативно-правовой базы в сфере противодействия организованной преступности. Также отмечаются положения, заслуживающие научной дискуссии и дополнительной экспертной оценки.

**Ключевые слова:** организованная преступность, оперативно-розыскная деятельность, уголовный розыск.

**A Review of a Thesis by P.V. Ezrokhin Theoretical and Applied Problems of Criminal Intelligence and Surveillance Operations of Criminal Investigation Subdivisions for Organized Crime Combating for the Academic Degree of LL.D. in 12.00.12 Criminalistics; Forensic Expert Activities; Criminal Intelligence and Surveillance Operations**

**Viktor N. Omelin**  
Chief Research Scientist of Research Center No. 3 of the Research Institute of the Federal Penitentiary Service of Russia  
LL.D., Professor

In a review of P.V. Ezrokhin on the topic «Theoretical and applied problems of the operational-search activity of the criminal investigation units for combating organized crime», a scientific assessment of the relevance of the topic of the dissertation research, scientific novelty, provisions for defense, proposals for improving the regulatory framework in the field of combating organized crime was carried out. Also, provisions are noted that deserve scientific discussion and additional expert assessment.

**Keywords:** Organized crime, operational-search activity, criminal investigation.